
 Protokół Nr 15/16 
z posiedzenia komisji rewizyjnej  
odbytego dnia 23 marca 2016 r. 

w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy   
 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00 
Zakończenie posiedzenia godz.10 00 

 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu komisji . 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik Nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska . 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła, że jest niezbędne  quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad . Na stan 3 członków Komisji Rewizyjnej obecnych 
było 3 członków komisji.  
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
 
Następnie przewodnicząca komisji odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła 
się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia . 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia. 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie  3 głosami „za” przyjęła porządek posiedzenia w brzmieniu 
jak niżej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się  30 marca 2016 roku  
4.Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości spłaty zadłużenia, zobowiązania wymagalne i  
   niewymagalne  
   Opinia Komisji na sesję  
5.Analiza płatności za dzierżawy   2014-2015 r. 
   Opinia komisji na sesję 
6.Omówienie przeprowadzonej kontroli w sprawie opłat adiacenckich naliczonych w latach  
   2013-2015  
   Opinia komisji na sesję 
7.Rozpatrzenie skargi – zbadanie zasadności zarzutów i wypracowanie stanowiska  
8.Sprawy różne 
9.Zamknięcie posiedzenia komisji  

2.Przyjęcie  protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji   
Przewodnicząca komisji zaproponowała przyjęcie protokołu Nr 14/16 z   dnia  24 lutego  
2016 r.  bez odczytywania. 
 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła protokół  Nr 14/16 z dnia  24 lutego 2016 r. bez 
jego odczytywania. 
 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 marca 2016 r.  
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Przewodnicząca komisji odczytała przygotowane projekty uchwał pod obrady sesji, komisja 
je przeanalizowała wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 
 
- projekt uchwały Nr XVI/104/16  w sprawie zaopiniowania zmiany równoważnej liczby    
  mieszkańców dla aglomeracji Stargard Szczeciński  
Komisja jednogłośnie tj.3 głosami ‘za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt  uchwały Nr XVI/105/16 w sprawie określenia wstępnej lokalizacji przystanków dla  
  autobusowej  komunikacji publicznej na terenie gminy Stargard  
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XVI/106/16  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o  
  udzielenie pomocy finansowej na budowę chodnika w miejscowości Klępino  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy tłumacząc, że zostanie 
dokończona budowa chodnika w Kępinie, o co dopominał się radny z Klępina, a budowa tego 
chodnika  trwała trzy lata. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że wydźwięk społeczny jest negatywny na taką 
zasadę postępowania, gdy  w innej miejscowości coś się robi , a winnej nic. 
    
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
   
- projekt uchwały Nr XVI/107/16  w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju i 
Modernizacji  Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie gminy 
Stargard na lata 2016-2018  
Wójt Gminy poinformował, że do  planu  przedstawionego na poprzednim posiedzeniu, bo 
projekt został wycofany,  doszło zadanie polegające na budowie oczyszczalni ścieków w 
Pęzinie i na rok 2016 Wodociągi zaplanowały  kwotę 100 tys. zł na opracowanie  projekt 
wraz z dokumentacją.    
 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała, kiedy nastąpi wymiana azbestowych rur wodociągów . 
Wójt Gminy odnosząc się do zapytania powiedział, że raczej nie jest to tak bardzo pilne, 
ponieważ azbest jest szkodliwy wtedy kiedy się go rusza, a ponadto rury są  sukcesywnie 
wymieniany przy jakichkolwiek awariach. 
Radna  Wiesława Kuśnierz powiedziała, że jest zdziwiona  likwidacją oczyszczalni Golinka, 
która była stawiana nie tak dawno. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że  oczyszczalnia nie zdała egzaminu i przypomniał w jakich 
okolicznościach powstała, że była finansowana ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i związku z likwidacją  nastąpi przerzut ścieków do oczyszczalni w 
Barzkowicach. 
 
Komisja jednogłośnie tj . 3 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XVI/108/16 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków  
 
Członkowie komisji po krótkiej dyskusji, gdzie zwracali szczególną  uwagę  na znaczny 
wzrost stawek opłat zaopiniowali  w/w projekt uchwały jak niżej :  
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Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „przeciw”  opowiedziała się co do  projektu uchwały  Nr 
XVI/108/16 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków 
 
- projekt uchwały Nr XVI/109/16  w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stargard w 2016 
roku  
Zastępca Wójta zapoznał członków komisji z uzasadnieniem do projektu uchwały, a 
szczegółowiej odniósł się do zapisów mówiących  jaka firma zajmuje się odławianiem 
bezdomnych zwierząt i kto sprawuje opiekę nad zwierzętami. 
Radna Wiesława Kuśnierz zgłosiła swoje uwagi co do projektu uchwały i  powtórzyła o czym 
mówiła w roku ubiegłym, aby rozważyć możliwość czipownia psów, co ograniczy w pewnym 
stopniu  ilość psów „bez pańskich” biegających po wsiach i poinformowała, że jest system 
ewidencji ogólnokrajowej.  
Powiedziała że, kiedy pies zostanie zaczipowanym to wiemy,  co się z nim dzieje i 
wspomniała radna o możliwości dofinansowania tej propozycji przy szczepieniach psów. 
  
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za’  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
   
- projekt uchwały Nr XVI/110/16  w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Stargardzie 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
 
 - projekt uchwały Nr XVI/111/16  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 
Skarbnik Gminy przedstawiła  uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
- projekt uchwały  Nr XVI/112/16 w  sprawie określenia zasad , trybu przyznawania, 
wstrzymywania, cofania i wysokości stypendiów za osiągnięcia w dziedzinie kultury 
fizycznej i sportu  
 
Wójt Gminy poinformował komisję, że po odbytych dwóch posiedzeniach komisji pojawiły 
się poprawki do tego projektu uchwały, a następnie je przedstawił.  
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do projektu uchwały jako pierwszą uwagę zgłosiła  
to, że w § 2 ust.1 mówi się o warunkach przyznania stypendium, natomiast w ust.6 tego 
paragrafu mówi się o szczególnych warunkach kiedy może być przyznane stypendium i tutaj 
radna zapytała jakie to są warunki. 
Wójt Gminy odnosząc się do tej uwagi zaproponował całkowite wykreślenie w § 2 ust. 6 .  
Kolejne uwagi zgłaszane ze strony radnej Wiesławy Kuśnierz dotyczyły następujących spraw,  
a mianowicie : 
- w § 3 ust.3 po słowie zawodnika dopisać „ Kierownika Ośrodka Administracyjnego Szkół,  
   rodzica lub opiekuna prawnego”( musi być spójności z § 7 ust.1 ), 
- przeredagować brzmienie pkt c w § 4 ust.1jak niżej: 
  „c) Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Rady Gminy lub wyznaczony  
        przez niego inny członek Komisji „ 
- dopisać w  § 7 ust. 3 w brzmieniu:  
 „ 3. Nienależnie pobrane stypendium podlega zwrotowi „  
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- w § 9 ust.1 pkt 3 otrzymuje brzmienie : 
  „ 3) zawodnik z nieuzasadnionych powodów czasowo zaprzestał startów i treningów”  
 i  
w § 9 . ust.3 otrzymuje brzmienie : 
„3.Wypłatę stypendium wznawia się po potwierdzonym przez klub zawodnika ustania 
przyczyny, od najbliższego terminu płatności, bez wypłaty wstrzymanego stypendium”  
- w § 10 w pkt 3 wykreślić słowa „ działającego na terenie Gminy Stargard „ 
Ponadto we wniosku stanowiącym załącznik do uchwały w miejscu gdzie znajduje się podpis 
zawodnika dopisać „ lub opiekuna prawnego „ . 
Komisja projektu uchwały nie opiniowała, ponieważ zgłoszone uwagi do tego projektu 
uchwały przez wszystkie komisje zostaną przeanalizowane i  przygotowany będzie  nowy 
projekt uchwały , który zostanie przedstawiony podczas obrad sesji.  
Ad.4 
Członkowie komisji wspólnie z obecną na posiedzeniu Panią Skarbnik przeanalizowali 
informację dotyczącą zadłużenia gminy Stargard Szczeciński wg stanu na 31.12.2015 r.  i 
informację o zobowiązaniach niewymagalnych na dzień 31 grudnia 2015 r, są to 
zobowiązania, których termin płatności upływa w 2016 r. , a odnośnie zobowiązań 
wymagalnych , których termin płatności minął, a które nie zostały przedawnione lub 
umorzone – takie zobowiązania na koniec roku 2015,  nie wystąpiły. 
Komisja wydając opinię, informacje przyjęła.  
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Ad.5 
Kolejno komisja przystąpiła do dyskusji nad tematem „ Analiza płatności za dzierżawy  
2014-2015 r. „. 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się do wykazu umów dzierżawy ( lata 2014-2015) 
zwróciła uwagę, że dla działki 172/4 w obrębie Małkocin za rok 2014 nie został 
uwzględniony czynsz tylko wpisano’ X”, a powinna być wpisana kwota. 
Kolejno radna odnosząc się do zaległości w opłatach czynszu dzierżawnego zwróciła uwagę, 
że największa kwota  zaległości dotyczy miejscowości Smogolice i tutaj radna powiedziała, 
że został ustalony taki czynsz dzierżawny w przetargu i od tego czasu osoba ta boryka się by 
go spłacić, czynsz rośnie bo podlega waloryzacji i tutaj radna zaproponowała , czy nie dobrze 
by było przedyskutować ten temat i obniżyć czynsz, co byłoby  z pożytkiem dla gminy i 
dzierżawcy.   
Wójt Gminy odpowiedział ,że w tej sprawie powinien dzierżawca zgłosić się z wnioskiem , a 
wówczas będziemy dyskutować.  
W trakcie dyskusji komisja zwróciła uwagę na to i porosiła o wyjaśnienie  sprawy dotyczącej 
działek wymienionych  w informacji o zaległościach w opłatach i jest to pięć działek, których 
natomiast nie ma w wykazie umów dzierżaw. 
Zastępca Wójta odpowiedział ,że sprawę postara się wyjaśnić jak najszybciej. 
Komisja po przeanalizowaniu informacji wydając opinie przyjęła informację dotyczącą  
wykazu umów dzierżaw za okres 2014-2015 oraz informację zawierającą zaległości w 
opłatach dotyczących dzierżaw gruntu wg. stanu na 31.12.2014 i 31.12.2015 r.  
 Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Ad.6 
Pani Wiesława Kuśnierz poinformowała, że na sesję zostanie przygotowana informację o 
przeprowadzonej kontroli w sprawie opłat adciacenckich naliczanych w latach 2013-2015 i 
powiedziała, że do kontroli brakuje jeszcze informacji o wykazie  nieruchomości, które 
zostały podzielone i czy przewodnicząca komisji musi wystąpić na piśmie o taki wykaz. 
Wójt odpowiedział , że nie trzeba. 
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Ad.7 
Przewodnicząca komisji przystępując do rozpatrzenia skargi powiedziała czego skarga  
mieszkańca gminy dotyczyła, a mianowicie zaniedbania i nienależytego wykonywania zadań 
oraz przewlekłego załatwienia sprawy przez Wójta Gminy Stargard w przedmiocie poprawy 
przejezdności drogi ul. Podleśnej od cmentarza do zbiegu z ul. Jesienną w Grzędzicach i nie 
udzielenie odpowiedzi w terminie na pismo, zgodnie z kpa.  
Komisja rozpatrując skargę zapoznała się z wyjaśnieniami złożonymi przez Wójta Gminy, a 
pracownika odpowiedzialnego w gminie za sprawy drogownictwa . 
Z przedstawionych danych wynikało jak powiedziała przewodnicząca komisji, że ulica 
Podleśna jest drogą wewnętrzną , zlokalizowaną przy działkach przeznaczonych pod budowę 
mieszkaniową jednorodzinną, a w związku z tym sam sprzęt ciężki niekorzystnie wpływa na 
właściwe jej utrzymanie. Wykonanie zadania w roku 2015 zostało przesunięte z uwagi na 
brak środków  i remont został wykonany w lutym 2016 r. 
Komisja wyrażając swoją opinię uznała skargę za bezzasadną w przedmiocie zaniedbania i 
nienależytego wykonania zadań przez Wójta Gminy, natomiast w kwestii nieudzielania w 
terminie odpowiedzi, skarga jest zasadna ponieważ odpowiedź skarżącemu została udzielona 
z przekroczeniem terminu wynikającego z kodeksu postępowania administracyjnego. 
Komisja w/w opinię przyjęła jednogłośnie, tj. 3 głosami ’za”.  
W związku z powyższym Komisja Rewizyjna jednogłośnie wystąpiła z inicjatywą 
uchwałodawczą w sprawie przygotowania projektu uchwały Nr XVI/113/16 w sprawie 
rozpatrzenia skargi wraz z uzasadnieniem, pod obrady sesji w dniu 30 marca 2016 r. jako 
dodatkowy punkt do porządku obrad sesji, będzie to wniosek komisji.     
Ad.8 
W sprawach różnych wójt poruszył następujące sprawy, a mianowicie : 
- o odbytej rozmowie  ze Starostą na temat remontu dróg, budowy chodników przy drogach  
  powiatowych  przy wspólnym udziale finansowym  powiatu i gminy tj.50 x50, a następnie  
  wójt poinformował, w jakich miejscowościach będą budowane chodniki ( Witkowo Drugie,  
  Strachocin. Klępino,   Pęzino ) jak również wójt powiedział o przebudowie skrzyżowania  
  Lipnik-Grzędzice i  w  związku z tym budowie chodnika przy działkach z udziałem środków  
  gminy.  Wartość prac wykonanych przez Powiat będzie odliczana od długu, który Powiat  
   jest winien Gminie i to odbywać się będzie za każdym razem, uchwałą rady,    
- sprawa dotycząca nowej siedziby dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
- sprawa oświadczenia Rady Gminy w sprawie utrzymania spójności terytorialnej  
   województwa zachodniopomorskiego, 
- kolejna sprawa poruszona  przez wójta dotyczyła wybudowania   w obrębie  Lipnik domu 
bez barier architektonicznych, a  w związku z czym należałoby  przystąpić do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Lipnik, 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała, czy jest już zakończony sezon na wycinkę drzew.    
Zastępca Wójta odpowiedział, że kończy się z ostatnim dniem marca. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała na temat wycinki drzewa na cmentarzu w Małkocinie, 
które to drzewo jest również zagrożeniem dla osób blisko mieszkających.  
Ad.9  
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 
 
  Protokołowała :                                                                      Przewodnicząca Komisji  
  Zofia Stoczkowska                                                                    Agnieszka Lenda  
 


